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Protokół Nr LIII/2022 

z sesji Rady Miejskiej w Klimontowie 

odbytej w dniu 25 listopada 2022 r. 
 
Sesja odbyła się w Miejsko – Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie.  

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 11.50. 

Obradom sesji przewodniczył pan Robert Orłowski, Przewodniczący Rady . 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Burmistrz Miasta i Gminy 
Klimontów, pan Edward Przytuła – Zastępca Burmistrza, pani Anna Sobolewska – 
Skarbnik Miasta i Gminy, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, sołtysi - 
jak listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr LIII/382/2022 do Nr LIII/390/2022 w głosowaniu 
jawnym imiennym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym.  

Głosowanie odbyło się przy użyciu urządzeń umożliwiających rejestrację 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 
radnych.  

Imienne wykazy głosowań radnych są załącznikami do niniejszego protokołu.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Rafał Król, Jerzy Cukrowski. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Orłowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady LII sesji Rady 
Miejskiej. Serdecznie powitał panie i panów radnych, władze gminy na czele z 
panem Markiem Goździewskim - Burmistrzem Miasta i Gminy, pana Zastępcę 
Burmistrza Edwarda Przytułę, panią Skarbnik Annę Sobolewską, kierowników 
jednostek organizacyjnych, sołtysów, służby techniczne obsługujące sesję, gości, 
mieszkańców gminy i innych, którzy oglądają transmisję sesji przez internet. Na 
podstawie listy obecności stwierdził, że jest quorum, bo obecnych na sesji jest 13 
radnych, 2 radnych nieobecnych usprawiedliwionych. Podejmowane dzisiaj 
uchwały będą mieć moc prawną.  

Następnie pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad 
sesji. Po jego odczytaniu zapytał czy są inne uwagi, propozycje do 
proponowanego porządku obrad.  

Wniosek zgłosił pan Burmistrz Goździewski.  

Pan Burmistrz Goździewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji 
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dwóch projektów uchwał. Pierwsza uchwała - projekt uchwały w sprawie zmian 
w uchwale Nr XLVII/351/2022 Rady Miejskiej w Klimontowie z dnia 29 czerwca 
2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu 
Sandomierskiego. Wynikła sytuacja, że pojawiły się roboty dodatkowe na drodze 
powiatowej i żeby je wykonać trzeba zabezpieczyć dodatkowe pieniążki w kwocie 
27 500,00 zł. Druga uchwała – projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości. W związku z tym, że mamy dzisiaj sesje 
podatkową to musimy podjąć tę uchwałę. Wiem, że te uchwały były 
przedmiotem posiedzeń Komisji Rady.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są inne propozycje do porządku obrad.  

Innych propozycji do porządku obrad nie wniesiono.  

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości.  

Za: 13, przeciwko: 0, wstrzymało się: 0. Wniosek przeszedł.  

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr 
XLVII/351/2022 Rady Miejskiej w Klimontowie z dnia 29 czerwca 2022 r. w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Sandomierskiego.  

Za: 13, przeciwko: 0, wstrzymało się; 0. Wniosek przeszedł.  

Pan Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie projektu uchwały w 
sprawie określenia podatku od nieruchomości w porządku obrad jako pkt. 7, pkt. 
8 byłby – obniżenie ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego 
na 2023 r., pkt. 9 – zmiany w uchwale Nr XLVII/351/2022 Rady Miejskiej w 
Klimontowie z dnia 29 czerwca 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
na rzecz Powiatu Sandomierskiego. Następne punkty przesuną się o dwa w górę.  

Poddał porządek obrad po zmianach pod głosowanie. Za: 13, przeciwko: 0, 
wstrzymało się: 0. Porządek obrad został przyjęty.  

 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

a. zgłaszanie propozycji do porządku obrad 
b. przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Klimontów z działalności w 

okresie między sesyjnym.  
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5. Zmiany w budżecie gminy na 2022 r.  
6. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2022 – 2038. 
7. Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
8. Obniżenie ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku 

rolnego na 2023 r.  
9. Zmiany w uchwale Nr XLVII/351/2022 Rady Miejskiej w Klimontowie z 

dnia 29 czerwca 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej na 
rzecz Powiatu Sandomierskiego.   

10. Określenie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku 
rolnego użytków rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej. 

11. Zarządzenie poboru podatku rolnego, podatku od nieruchomości i 
podatku leśnego w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz 
wynagrodzenia za inkaso. 

12. Przyjęcie programu współpracy Miasta i Gminy Klimontów z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2023 rok. 

13. Upoważnienie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Klimontowie 
do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu przyznawania, 
wypłacania i określania wysokości dodatku dla podmiotów wrażliwych 
z tytułu wykorzystania niektórych źródeł ciepła.  

14. Wnioski, zapytania, informacje.  
15. Odpowiedzi na wnioski, zapytania.   
16. Zakończenie obrad sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady wyraził nadzieję, że każdy z radnych zapoznał się z 
treścią protokołu z poprzedniej sesji, która odbyła się 28 października 2022 r. 
Zapytał czy radni wnoszą uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Protokół został przyjęty. 

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Burmistrz Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesyjnym referując najistotniejsze działania. Powiedział:  
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 W bieżącym miesiącu trwają prace odbiorowe robót budowlanych m.in. 
budowa świetlicy wiejskiej i zagospodarowanie terenu w m. Pęchów. 
Operacja realizowana w ramach PROWu. Zakończona jest inwestycja, 
koszt wykonania 479 700 zł, dofinansowanie z Lokalnej Grupy Działania 
92 139,00 zł i dofinansowanie z programu szczepiennego 250 000 zł. 
Wykonawcą budowy była firma Gotar z Tarnobrzega.  

 Na finiszu jest dofinansowanie i odbiór energooszczędnego oświetlenia 
Gminy Klimontów. Całkowity koszt 1 800 000 zł, dofinansowanie jest 1 255 
000 zł. Wykonawcą była firma Akces.  

 Po odbiorach mamy również budowę sieci wodociągowej Kroblice – 
Pęchowiec. Zadanie to było realizowane z Funduszu Inwestycji Lokalnych. 
Koszt wykonania wodociągu to 1 114 000 zł, dofinansowanie było 100 % 
w ramach Funduszu Inwestycji lokalnych.  

 9 listopada odebraliśmy dostarczony przez firmę Chmielewski ciągnik 
rolniczy z wozem ascenizacyjnym. Zakup był w ramach zadania - budowa 
przydomowych oczyszczalni ścieków w ramach PROWu. Na to działanie 
otrzymaliśmy 3000 000 zł. Jedna część, która była zaplanowana - została 
wykonana. Wartość odebranego sprzętu to 290 000 zł. Mamy tu też 
dofinansowanie do tego w 100 % w ramach programu. Druga część 
programu czeka a przetarg, będziemy ją realizować w następnym roku. 

 W dniu 9 listopada wyłoniliśmy wykonawców po rozstrzygnięciu 
procedury przetargowej głębokiej modernizacji energetycznej budynków 
użyteczności publicznej etap II na łączną kwotę 6 937 000 zł z Programu 
Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020. 
Pierwsze umowy podpisane zostały na termomodernizację budynku 
remizy w Beradzu i termomodernizację budynku OSP w Byszowie. 
Pierwsze umowy zawarto z firmą Matylda z Oleśnicy. Łączny koszt tych 
zadań 1 112 000 zł. Również 23 listopada podpisano umowę na 
termomodernizację budynku Publicznej Szkoły Podstawowej w 
Klimontowie z firmą Karoceza. Łączny koszt tej części zadania to 2 386 000 
zł. Dzisiaj została podpisana umowa na termomodernizację remizy OSP w 
Konarach na kwotę 849 200,47 zł z firmą Trans-Energo Połaniec sp. z o.o. 
Pozostałe umowy są w trakcie kompletowania. Jeszcze kilka tych części 
jest do podpisania.  

 22 listopada rozstrzygnęliśmy postępowanie przetargowe dotyczące 
przebudowy i wyposażenia obiektu kultury w m. Byszów. Mamy takie dwa 
dodatkowe dofinansowania. Uzupełniamy z drugiego naboru te elementy, 
które nie zmieściły się w termomodernizacji. Kwota najkorzystniejszej 
oferty to 393 000 zł.  
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 Rozpoczęły się roboty budowlane przy modernizacji bieżni na stadionie 
LKS „Klimontowianka”. Całość tego zadania to ok. 1000 000 zł. Pierwsza 
część miała być w tym roku wykonana, ale nie wiem czy pogoda da nam to 
zrobić. W związku z tym sporo tych różnych prac dodatkowych doszło, 
które wykonuje nasza grupa. Musieliśmy całą siłę przerzucić tutaj. Tych 
kosztów dodatkowych nie wykonywały te firmy, bo koszty robót są 
wysokie. I żeby uniknąć dodatkowych kosztów posiłkujemy się naszą 
grupą.  

 Podpisaliśmy ostatnie trzy umowy wodociągowe. Pierwsza: na 
wodociągowanie Borku, Byszówki i Kępia. Kwota 5 421 000 zł. W 
następnym roku będziemy wykonywać zadanie jak tylko pogoda pozwoli. 
Kolejna umowa jest na budowę pompowni ze zbiornikiem wody w 
Grabinie – łącznik tranzytowy do Grabiny. Koszt to 1 637 000 zł. 
Wspomoże nam ten tranzyt i ta pompownia tę część zaopatrzenia w wodę 
Pęchowca, Ossolina. I ostatnia umowa, która została podpisana jest na 
monitoring sieci wodociągowej. Kwota 1 081 000 zł. Wykonanie będzie w 
następnym roku.  

 W ramach podpisanej 25 października umowy na zakup drzew i krzewów 
miododajnych finansowanego ze środków województwa 
świętokrzyskiego. Dofinansowanie było z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Dokonano nasadzeń przy ul. 
Asnyka, przy ul. Opatowskiej i przy ul. Zysmana w ilości 140szt. lipy 
szerokolistnej, jarząbu pospolitego, śliwy wiśniowej, irgi błyszczącej, 
dammera i szwedzkiej.  

 W ramach funduszy sołeckich zakupiono dwa kontenery w Rybnicy i w 
Płaczkowicach na kwotę 40 000 zł, po 20 000 zł za każdy. Wcześniej zostały 
tam wykonane prace brukarskie, żeby możliwe było osadzenie tych 
świetliczek kontenerowych.  

 W dniu 17 listopada odbył się odbiór końcowy na rozbudowę drogi 
gminnej Nowa Wieś – Julianów II etap o długości 715 mb. Całkowita 
wartość po waloryzacji wynagrodzenia wynosiła 600 000 zł, bo umowy 
były podpisane w 2020 roku i trzeba było je zrewaloryzować. 
Dofinansowanie wyniosło 325 000 zł. Na te inwestycje a było to 9 dróg, na 
które umowy podpisane były w 2020 r. musieliśmy dokonać waloryzacji w 
związku z cenami, jakie w tej chwili są bieżąco na rynku. Dofinansowanie 
jest w granicach 50 %. Trzeba było dołożyć wykonawcy, bo nie dało się 
wykonać za te pieniądze. Musieliśmy te pieniążki podokładać. Nie 
rezygnowaliśmy z tych inwestycji, żeby zakończyć te etapy. Myślę, że w 
ramach tego trzeba zmniejszyć, ograniczyć finansowanie w ramach 
funduszy sołeckich, żeby te pieniądze dokładać.  
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 W dniu 24 listopada odbył się odbiór końcowy robót w m. Adamczowice. 
Był to krótki odcinek drogi 170 mb. Wartość robót 109 000 zł, 
dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego 30 000 zł. Są to odcinki dróg, 
które nie można realizować w ramach innych programów. 

 Zakupiono wiatę przystankową do Grabiny. Do końca roku zamontowane 
zostaną wiaty z funduszu sołeckiego w Nowej Wsi i w Konarach.  

 Zakupiono również część tabliczek z numerami posesji do Ossolina, 
Zakrzowa i Grabiny.  

 Trwają obecnie prace przy budowie dróg wąwozowych w Beradzu, Górki 
– Pęchów i w Rybnicy. Trwają również prace na drodze Grabina – Gilówka. 
Została już położona nawierzchnia. Rozpoczęły się prace drogowe również 
na odcinkach w m. Konary – inwestycja o wartości 4 000 000 zł, firma 
rozpoczęła poszerzanie drogi. Rozpoczęły się także prace w m. Kępie – 
Byszów.  

 Od początku listopada przyjęliśmy ok. 500 wniosków na zakup paliwa 
stałego po preferencyjnej cenie. Mamy podpisaną umowę z Polską Grupą 
Górniczą na dostarczanie węgla 513 ton. Jeśli chodzi o cenę wyjściową dla 
mieszkańców to ustalone jest 1800 zł/t węgla. Na obecną chwilę czekamy 
na odbiór węgla przez punkt wyznaczony przez Polską Grupę Górniczą. 
Informacje związane z węglem można uzyskać ze strony internetowej, od 
pracownika pani xxxxxx xxxxx. Proszę dzwonić, pytać. Mamy wyłonionego 
operatora dystrybucji. Przeprowadzone zostało zapytanie ofertowe, 
wybraliśmy najtańszego operatora do dystrybucji węgla – firma Kon Kar. 
Kryterium była najniższa cena.  

 Zostało wykonane utwardzenie kostką wokół świetlicy w Ułanowicach, 
rozpoczęto prace utwardzeniowe pod figurką w Grabinie, wykonano 
odkrzaczanie przy ujęciu w Konary Kolonii, w Byszowie odkrzaczanie dróg, 
porządkowanie w parku katyńskim, porządkowanie cmentarzy na terenie 
gminy, usunięcie drzew koło świetlicy w Pęchowie, bo było ich 12. W tej 
chwili zostały usunięte drzewa na stadionie. W związku z przebudową 
bieżni musieliśmy poszerzyć miejsce, żeby spełnić wymagania, które 
nakłada na nas Ministerstwo Sportu. W Zakrzowie została zamontowana 
tablica koło świetlicy oraz posadzono 100 świerków. Naprawiono również 
most. W Węgrcach Szlacheckich wyremontowano tablicę, pomalowano 
most w Konarach – Kolonii. W Kępiu został częściowo utwardzony plac 
koło świetlicy. Obecnie przekładamy cały czas ogrodzenie w ramach prac 
własnych, żeby nie było dodatkowych prac na stadionie. To ogrodzenie 
praktycznie na 100 m musimy przełożyć i od nowa zamontować po 
odnowieniu. Dziękuję.  
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Pan Przewodniczący Rady podziękował w imieniu mieszkańców Nawodzic z 
oczyszczenie rowu. Podziękował panu Burmistrzowi za złożenie sprawozdania.  

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Opinie Komisji Rady:  

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie 
gminy jak i wiążące się z nią zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Klimontów.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje zmiany w 
budżecie gminy jak i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Klimontów.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje obydwie uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi, zapytania do uchwały. 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LIII/382/2022 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 

r. Uchwała jest załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Po odczytaniu stwierdził, że 
Komisje wypowiedziały się w poprzednim punkcie. Zapytał czy ktoś z radnych 
chce coś dodać. Nikt nie zabrał głosu. Następnie poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LIII/383/2022 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Klimontów na lata 2022 0- 2038. Uchwała jest załącznikiem 
do protokołu.  

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Komisie omawiały ten 
projekt uchwały. Proszę o opinie Komisje.  
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Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Wczoraj Komisja Budżetowa wspólnie z panią Skarbnik i 
innymi Komisjami dyskutowaliśmy nad tymi stawkami i postanowiliśmy 
zaopiniować je pozytywnie. U każdego w okręgu są jakieś inwestycje lub są w 
trakcie lub są planowane i nie chcemy ciąć tych inwestycji. Zdajemy sobie 
sprawę, że jest prawie 20% inflacja. Mamy przedstawione maksymalne stawki 
przez Ministerstwo Finansów, które również w tym roku wzrastają o 11,8 %. 
Większość proponowanych stawek, które pan Przewodniczący przedstawił to i 
tak stanowi 65 %, 75 %, 80 % maksymalnych stawek i od zeszłorocznych to kilka 
procent są wyższe. Ponadto na Komisji rozmawialiśmy, że w ostatnim czasie 
pojawiło się na terenie gminy kilka wielkopowierzchniowych przedsiębiorstw i 
przez to wpływy z podatków będą wyższe.  

Pani radna Cichoń – Komisja Społeczna również pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały i zaproponowane stawki. Przychylamy się do wyjaśnień pana 
Przewodniczącego Komisji Budżetowej.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
Jednogłośnie jesteśmy za tymi stawkami.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy rani mają zapytania, uwagi do uchwały. 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LIII/384/2022 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały (obniżenie ceny żyta do 
kwoty 48 zł/dt).  

Opinie Komisji Rady:  

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa omawiała. Podobna sytuacja jak przy 
podatku od nieruchomości. Tutaj Komisja po dyskusji, po wysłuchaniu 
stanowiska pani Skarbnik zaproponowała kwotę 48 zł/dt. Średnia cena skupu 
żyta podawana przez GUS jest 74 zł/dt. Samej inflacji dodając 18 % do 
zeszłorocznej stawki mamy 53 zł. Także myśmy przyjęli tu kwotę 48 zł. Część 
pieniędzy na inwestycje. Jako radni będziemy wspomagać, będziemy szukać w 
funduszu sołeckim, bo najbardziej był rozbudowany. Tak się zobowiązaliśmy 
wstępnie.  
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Pani radna Cichoń – Komisja Społeczna przychyla się do propozycji obniżenia 
ceny żyta do kwoty 48 zł/dt.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna w związku ze wszystkimi komisjami stawia 
wniosek, żeby głosować stawkę 48 zł/dt. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby jeszcze coś dodać, 
zapyrać. Nikt nie zabrał głosu. Następnie pan Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LIII/385/2022 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2023 r. Uchwała jest 
załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Opinie Komisji Rady:  

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan przewodniczący Rady zapytał czy radni mają pytania, uwagi. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Podziękował komisjom za pozytywne zaopiniowane projektu 
uchwały, bo dotyczy to jego okręgu wyborczego. Dalej poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LIII/386/2022 w sprawie zmian w uchwale Nr 

XLVII/351/2022 Rady Miejskiej w Klimontowie z dnia 29 czerwca 2022 r. w 

sprawie udzielenie pomocy finansowej na rzecz Powiatu Sandomierskiego. 

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Opinie Komisji Rady:  
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Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan przewodniczący Rady zapytał czy radni mają pytania, uwagi. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LIII/387/2022 w sprawie trybu i szczegółowych warunków 

zwolnienia od podatku rolnego użytków rolnych, na których zaprzestano 

produkcji rolnej. Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Opinie Komisji Rady:  

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan przewodniczący Rady zapytał czy radni mają pytania, uwagi. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział 
wzięło 10 radnych. W głosowaniu nie wzięli udział pani radna A. Berbeś, pan 
radny Ciach i pan radny Mucha.  

Za: 10, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LIII/388/2022 w sprawie zarządzenia poboru podatku 

rolnego, podatku od nieruchomości i podatku leśnego w drodze inkasa, 

określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. Uchwała jest 
załącznikiem do protokołu. 

Pom realizacji tego punktu pan Przewodniczący Rady zarządził 10  minut 
przerwy w obradach sesji. Po przerwie obrady sesji wznowił.  
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Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Opinie Komisji Rady:  

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan przewodniczący Rady zapytał czy radni mają pytania, uwagi. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LIII/389/2022 w sprawie przyjęcia programu współpracy 

Miasta i Gminy Klimontów z organizacjami pozarządowymi innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2023 rok. Uchwała jest 
załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Opinie Komisji Rady:  

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan przewodniczący Rady zapytał czy radni mają pytania, uwagi. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LIII/390/2022 w sprawie upoważnienia Kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Klimontowie do załatwiania indywidualnych 

spraw z zakresu przyznawania, wypłacania i określania wysokości dodatku dla 

podmiotów wrażliwych z tytułu wykorzystania niektórych źródeł ciepła. 

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 
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Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym prosząc o krótkie zapytania. 

Głos zabrali w kolejności jak niżej:  

Pan radny Borycki zapytał pana Burmistrza o sprawę zwiększenia ciśnienia w 
wodociągu w Ułanowicach, czy ta dodatkowa pompa będzie zamontowana, bo 
pytają o to mieszkańcy. 

Pan radny Rębacz podziękował za wykonanie II etapu drogi na Julianowie. Droga 
jest solidna i pewnie będzie służyła mieszkańcom bardzo długo. Podniósł sprawy, 
które w przerwie omówił z panem Zastępcą Burmistrza. Chodzi dokończenie  
zasilania ujęcia i wykonanie ogrodzenia ujęcia, na co zostały przeznaczonej środki 
w funduszu sołeckim i o podcięcie wierzb rosnących wokół zbiornika, żeby liście 
nie zanieczyszczały. 

Pani radna Krasowska zapytała czy ten węgiel z przywozem będzie kosztować 
1800 zł.  

Pan Przytuła, Zastępca Burmistrza odpowiedział, że jest to cena z przywozem.  

Pani Skarbnik Sobolewska uzupełniła, że najpierw trzeba będzie uiścić wpłatę na 
konto gminy.  

Pan radny Rębacz zapytał czy jest szansa, że w grudniu będzie węgiel.  

Pan Przytuła, Zastępca Burmistrza odpowiedział, że Ostrowiec – punkt 
wyznaczony przez Polską Grupę Górniczą odmówił. Dzisiaj z samego rana poszło 
zapytanie do Polskiej Grupy Górniczej czy my możemy odbierać z kopalni 
bezpośrednio. Podaliśmy wstępnie kopalnię Wesoła. Jeśli będzie odpowiedź to 
będziemy jechać. Wszystko jest przygotowane. Dalej utrzymujemy dla 
mieszkańców gminy cenę 1800 zł. Nie ma odbioru, że ktoś jedzie na skład i sam 
odbiera.  

Pan radny Gwizdoń zapytał jaka będzie wartość tego węgla.  

Pan Przytula, Zastępca Burmistrza odpowiedział, że będzie certyfikat z kopalni. 
Z tego co się dowiadywali to węgiel z kopalni Wesoła jest węglem dobrym.  

Pan radny Gwizdoń podziękował w imieniu sołtysa za wykonanie opaski wokół 
świetlicy z kostki brukowej. Podziękował za drogę w Adamczowicach i poprosił o 
skierowanie drogowca do Kępia. Tam jest ostry zakręt i żeby drogowiec obejrzał 
to i przeanalizował jakie tam środki zastosować, bo jest niewidocznie, czy to to 
lustro czy jakiś znak. Droga od Borku Klimontowskiego w kierunku Rogacza – ktoś 
jechał i uszkodził znak i żeby to naprawić. Kiedy będzie zrealizowane – ustawienie  
tabliczek z numerami domów.  
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Pan Przewodniczący Rady odnośnie termomodernizacji trzech remiz, o których 
mówił pan Burmistrz zapytał czy Szkoła Podstawowa w Nawodzicach jest ujęta 
w jakimś terminie. Jeśli by były jakieś programy z zakresu fotowoltaniki to czy 
jest możliwość założenia takich paneli na świetlicy wiejskiej w Nawodzicach, żeby 
zużycie energii trochę zniwelować, choć nie jest duże. Czy był jakiś odzew od 
powiatu w sprawie obcięcia gałęzi zwisających nad drogą powiatową. Miał to 
powiat wspólnie z gminą uzgadniać. Czy jest już jakaś odpowiedź.  

Pan Burmistrz Goździewski odpowiedział, - Pan radny Borycki pyta o Ułanowice. 
Wspominałem już kiedyś wcześniej o tym problemie. Z ciśnieniem na tej części, 
która jest wysoko położona był problem. Reklamowaliśmy dokumentację u 
firmy, która wykonywała ten projekt. I firma ta przystąpiła do tego, żeby tę 
dokumentacje w tej części poprawić. Ma zrobić to za darmo. Na obecną chwilę 
prowadzone są jeszcze uzgodnienia. Czekamy z niecierpliwością, aż skończą 
dokumentację. Na pewno będziemy chcieli wykonać tę pompownię. Jak tylko 
dokumentacja będzie gotowa to w następnym roku postaramy się wykonać. Pan 
radny Rębacz pyta o ogrodzenie, obcięcie gałęzi – zakupimy część słupków i w 
następnym roku będziemy realizować. Pani radna Krasowska pytała o węgiel – 
pan Zastępca Burmistrza wyjaśnił te sprawy węglowe. Są pewne perturbacje, ale 
staramy się go jak najszybciej sprowadzić.  

Pan Przytuła, Zastępca Burmistrza uzupełnił – Ostrowiec odmówił nam i nie 
tylko nam, ale i sąsiednim gminom. Sąsiednie gminy też mają ten problem.  

Pan Burmistrz Goździewski kontynuował – Pan radny Gwizdoń pytał o sprawy 
drogowe. Zlecimy to. 

Pan Przytuła, Zastępca Burmistrza wyjaśnił, - Pan radny pytał czy zamówiliśmy 
słupki. Walczymy z tym już 4 miesiące. Wiecie państwo gdzie najtaniej ?. 
Najtańsze słupki są w Warszawie. Kielce oferują o około 60 zł drożej niż w 
Warszawie. Słupki są zamówione.  

Pan Burmistrz Goździewski kontynuował, - Pan radny Orłowski pyta o 
termomodernizację szkoły. Część z tych umów na termomodernizację jest już 
podpisana. Zostało jeszcze 3 firmy, z którymi musimy podpisać umowy. W trakcie 
procedury są następne. Dostarczają nam różne dokumenty, ubezpieczenie. W jak 
najszybszym terminie postaramy się podpisać również i te umowy. Weryfikujemy 
to i myślę, że niebawem zostaną podpisane te umowy. Jeśli chodzi o dodatkowe 
instalacje fotowoltaniczne to aktualizujemy swoją wiedze jeśli chodzi o przyszłe 
fundusze, które będą. Przyjęty jest już program regionalny. Będzie się on nazywał 
Fundusze dla Świętokrzyskiego. Jest tam sporo granów, pieniędzy. Szczegółowe 
sprawy są nie do końca sprecyzowane. Pogrupowane są w kopertach, później 
będą regulacje na co dokładnie będą mogły być wydawane. Jeśli chodzi o 
instytucje samorządowe to tych środków, z tego co mówił dyrektor xxxxxx, 
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będzie dość dużo. Będzie można jeszcze aplikować na termomodernizację 
obiektów  w tej perspektywie. Pod znakiem zapytania instalacje prosumenckie 
czyli typowo dla osób fizycznych. Nie wiadomo jak to sprawa się wyjaśni. 
Najradośniej będą uruchamiane środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska. Nie wiadomo czy regionalny program będzie obejmował instancje 
fotowoltaiczne prosumenckie. Będziemy próbować zrobić program 
termomodernizacji dla naszych budynków, żeby przynajmniej wyeliminować w 
części koszty wzrastającej energii. Przed nami jedno rozdanie środków z 
Polskiego Ładu. Musimy przygotować wnioski. Krajowy Program Odbudowy – też 
duża pula pieniędzy, o która jako gmina będziemy aplikować. Na pewno 
będziemy wybierać priorytety, żeby schodzić z kosztów bieżących, które 
obciążają nas. Podpisałem umowy na dostawę energii elektrycznej, gazu. 
Procentowo kształtuje się to tak, że po zamrożeniu tych cen i tak jest wzrost tych 
opłat 2,61 % . Cieszymy się, że nie jest to ta skala, która była zaraz po przetargu, 
ale też jest ona znaczna. Jeśli chodzi o gaz to jest przebicie 2 razy. Myślę, że 
odnawialne źródła energii jeśli chodzi o fotowoltanikę, termomodernizację - 
zrobić taki kompleksowy plan, żeby poschodzić z kosztów. Pan radny pytał 
jeszcze o drogę – zagospodarujemy naszą grupę interwencyjną. 

Pan Przewodniczący Rady wskazał, że chodzi o podnośnik, żeby móc podciąć 
gałęzie, które są nad drogą powiatową.  

Pan Przytuła, Zastępca Burmistrza odpowiedział, że jest to zgłoszone. 
Rozmawiał z panem Kapustą i pomogą. 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że rozmawiał w tej sprawie z panem 
Starostą i poszło też w tej sprawie pismo do powiatu. 

Pan radny Borycki zapytał pana Burmistrza na jakim etapie są te przydomowe 
oczyszczalnie.  

Pan Burmistrz Goździewski odpowiedział, że zakup ciągnika z wozem 
asenizacyjnym został zrealizowany w tym roku, a reszta tej puli została na 
wykorzystanie pod przydomowe oczyszczalnie ścieków. Przetarg lada chwila 
będzie ogłaszany. Te pieniążki w 100 % mają nam zagwarantować 
dofinansowanie tych instalacji przydomowych. To będzie kolejny rok. Teraz 
ogłosimy przetarg, bo te ceny zaczynają nam troszeczkę spadać. W następnym 
roku będzie sukcesywnie realizowane.  

Pan radny Borycki wyraził nadzieję,  że to będzie początek roku.  

Pan Burmistrz Goździewski odpowiedział – To też zależy od dostępności 
urządzeń, bo jest również problem z dostawcami pewnych elementów. Tak jak 
był program tych instalacji producenckich to musieliśmy czekać na zasobniki, 
wymienniki, bo był problem z dostępnością elementów do tych instalacji. Na 
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pewno postaramy się zawrzeć umowę na krótszy okres, żeby wykonawca nie 
przedłużał.  

Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysom.  

Głos zabrali:  

Pan Papka, sołtys Nasławic zwrócił uwagę, że samochód strażacki stoi i moknie 
przy remizie.  

Pan Burmistrz Goździewski odpowiedział, że samochód zostanie zabrany i 
zabezpieczony odpowiednio.  

Pan Sudy, sołtys Borku Klimontowskiego podniósł sprawę zapewnienia 
bezpieczeństwa mieszkańców poszczególnych miejscowości, którzy tam 
mieszkają. Chodzi o budowę chodnika łączącego sklep Biedronka z Byszówką 
przy drodze krajowej. Poprosił o podjęcie działań w tym kierunku. Jest tam teraz 
wzmożony ruch po otwarciu Biedronki. W funduszu sołeckim przeznaczali środki 
na ten cel. Tam potrzeba ok. 300 m chodnika.  

Pan Ciach, sołtys Klimontowa podniósł, że na ul. Żeromskiego topola rosnąca u 
pana xxxxxx popsuła chodnik. Pan xxxxxx złożył pismo do Urzędu o wycięcie, a z 
Urzędu otrzymał podobno pismo, że topola jest pod ochroną. Czy to urzędowo 
załatwić tę sprawę, obciąć chociaż gałęzie, bo popsuje cały ten chodnik. 

Pan Przytuła, Zastępca Burmistrza odpowiedział, że zmieniło się prawo i 
wszystkie drzewa w strefie konserwatorskiej podlegają pod konserwatora. Jest 
to kompetencja konserwatora zabytków. Pan xxxxxx musi wystąpić do 
konserwatora, nie gmina, nie pan sołtys tylko pan xxxxx. Tak samo wycinanie 
drzew na stadionie było. Chcieli przez powiat, że będzie szybciej, ale przez 
konserwatora. Konserwator zgodził się tylko na wycięcie 2 drzew przy szkole 
podstawowej ze względu na zagrożenie, natomiast nie zgodził się na wycięcie 
pozostałych tu gdzie pan xxxxxx. Przyjechał, zobaczył, powiedział, że drzew są 
zdrowe i nie godzi się na wycięcie. I pan Kaniewski musi pisać do konserwatora.  

Pan sołtys Ciach powiedział, że wysłał go do Urzędu Gminy, do pani 
Adamczakowej.  

Pan Przytuła, Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że mimo iż korzenie sięgają pod 
działkę gminną, ale drzewo rośnie na działce pana xxxxxx. Te drzewa, które 
wycinamy na stadionie jest obliczona cena na 134 000 zł. Musimy nasadzić 34 
drzewa lipy szerokolistnej na 100 cm , albo zapłacić 134 000 zł.  

Pan Burmistrz Goździewski odpowiedział panu sołtysowi Byszówki w sprawie 
budowy chodnika. Próbujemy cały czas o ten chodnik naciskać w rożnych 
instytucjach, żeby coś się zadziało. Tu też chodzi o chodnik w Pęchowie. Pisaliśmy 
do Kancelarii Prezydenta. Przygotowujemy kolejne pismo. Cały czas próbujemy 
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intensywnie dobijać się i do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 
Szukamy pomocy z różnych stron. Z funduszu macie zabezpieczone środki na 
projekt i ten projekt postaramy się wykonać. Rozmawiamy z posłami w tej 
sprawie. Jest to duży problem. Odpowiedź jest zawsze, że mają dużo inwestycji.  

Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu pani xxxxxxx. 

Pani xxxxxxx pogratulowała pięknej drogi na ul. Sandomierskiej. W nawiązaniu 
do obwodnicy powiedziała, że oczekuje tego samego, żeby uwolnić Klimontów 
od ciężkiego ruchu.  

 

Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 14 porządku obrad sesji. 

 

Do punktu 16 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
dzisiejszego porządku obrad. Podziękował wszystkim za uczestnictwo w niej i 
ogłosił zamknięcie sesji.  
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Protokołowała:        Przewodniczył: 


